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  شرآة الشرق العربي للإستثمارات المالية والإقتصادية
  شرآة مساهمة عامة محدودة
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  شرآة الشرق العربي للإستثمارات المالية والإقتصادية
  شرآة مساهمة عامة محدودة

  2019آذار  31ما في آ ةالموحد ةالمرحلي المرآز المالي قائمة
  

    ( بالدينار الأردني )  
  ــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــ

  

  آذار 31    
 2019   

  )غير مدققة(

  آانون الأول 31
 2018  
  )مدققة(

        الموجودات
        الموجودات غير المتداولة

  31,081,200   31,081,200      عقاريةإستثمارات 
  930,992   947,423     مشاريع تحت التنفيذ

  4,756   4,224     ممتلكات ومعدات 
  5,879,238   5,679,268     ذمم جهات ذات علاقة مدينة 

  11,965,824   11,944,830     إستثمارات في شرآات زميلة 
  1,772,932   1,951,678     موجودات مالية بالقيمة العادلة من خلال قائمة الدخل الشامل

  51,634,942   51,608,623     مجموع الموجودات غير المتداولة
        

        الموجودات المتداولة
  6,555,243   6,556,915     أراضي معدة للبيع 
  1,918,556   1,799,197     عقارات معدة للبيع

  2,064,711   2,169,394     ذمم وأرصدة مدينة أخرى
  1,065,130   1,089,900     محتفظ بها برسم البيع موجودات مالية

  154,933   147,788     موجودات مالية بالقيمة العادلة من خلال قائمة الدخل 
  61,000   45,500     شيكات برسم التحصيل

  2,310,750   2,321,782     النقد وما في حكمه
  14,130,323   14,130,476     مجموع الموجودات المتداولة

  65,765,265   65,739,099     مجموع الموجودات
        

        حقوق الملكية والمطلوبات
        حقوق الملكية
  47,000,000   47,000,000     المدفوعو المصرح والمكتتب به رأس المال

  7,598,646   7,598,646     احتياطي إجباري
  4,498,152   4,498,152     احتياطي اختياري 

  )1,079,075(  )896,988(    للموجودات المالية  التغير المتراآم في القيمة العادلة
  )5,008,733(  )5,008,733(    ما تملكه الشرآات التابعة من أسهم الشرآة الأم

  )425,772(  )566,646(    خسائر متراآمة
  52,583,218   52,624,431     صافي حقوق مساهمي الشرآة

  179,667   178,491     حقوق غير المسيطرين
  52,762,885   52,802,922     الملكيةصافي حقوق 

        

        المطلوبات
        المطلوبات غير المتداولة

  71,400   71,400     أرباح مؤجلة 
  7,070,099   7,069,543     ذمم جهات ذات علاقة دائنة 

  3,948,190   3,930,601     عام أآثر من تستحق بعدإئتمانية  تسهيلات
  11,089,689   11,071,544     مجموع المطلوبات غير المتداولة

        

        المطلوبات المتداولة
  1,153,942   1,180,884     ذمم وأرصدة دائنة أخرى

  758,749   683,749     تسهيلات إئتمانية تستحق خلال عام 
  1,912,691   1,864,633     مجموع المطلوبات المتداولة

  13,002,380   12,936,177     مجموع المطلوبات 
  65,765,265   65,739,099     الملكية والمطلوبات مجموع حقوق

  
      
      

  
  وتقرأ مع تقرير المراجعة المرفق"الموحدة المالية المرحلية المختصرة  قوائم) تشكل جزءاً من هذه ال4) إلى رقم (1"إن الإيضاحات المرفقة من رقم (
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  قتصاديةالعربي للإستثمارات المالية والا شرآة الشرق
  مساهمة عامة محدودةشرآة 

  2019آذار  31للثلاثة أشهر المنتهية في  ةالموحد ةالمرحلي الدخل قائمة
  

    ( بالدينار الأردني )  
  

  ــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــ
  
  

  آذار  31  
2019  

  )غير مدققة(

  آذار  31
 2018   

      )غير مدققة(
      

  959,000   186,000   إيرادات بيع عقارات وأراضي
  )660,985(  )121,264(  مباعة   عقارات وأراضيآلفة 

  298,015   64,736   مجمل الربح 
  )74,581(  )24,731(  حصة الشرآة من نتائج أعمال شرآات زميلة

  ) 3,912(  )7,145(  فروقات تقييم موجودات مالية بالقيمة العادلة من خلال قائمة الدخل
  74,311   24,770    موجودات مالية محتفظ بها برسم البيع فروقات تقييم

  )161(  ـ            خسائر بيع موجودات مالية بالقيمة العادلة من خلال قائمة الدخل 
  )154,926(  )158,740(  مصاريف إدارية 
  )66,424(  )73,755(  مصاريف تمويل
  29,292   32,420   إيرادات أخرى

  101,614   )142,445(  الفترة ربح (خسارة) 
      
      عود إلى:تو

  102,030   )140,874(  مساهمي الشرآة 
  )416(  )1,571(  حقوق غير المسيطرين 

  )142,445(   101,614  
      
      
      

  0.002   )      0.003(  الفترة  ربح (خسارة)حصة السهم الأساسية والمخفضة من 
      

  
  

  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  

  
  

      
      

  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  

  وتقرأ مع تقرير المراجعة المرفق"الموحدة المالية المرحلية المختصرة  قوائمهذه ال) تشكل جزءاً من 4) إلى رقم (1"إن الإيضاحات المرفقة من رقم (
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  شرآة الشرق العربي للإستثمارات المالية والاقتصادية
  شرآة مساهمة عامة محدودة

  2019آذار  31للثلاثة أشهر المنتهية في  ةالموحد ةالمرحلي الشامل الدخل قائمة
  

  (بالدينار الأردني)
  

  ــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــ
  
  

  آذار 31  
2019  

  )غير مدققة(

  آذار 31
2018  

  )غير مدققة(
      

  101,614   )142,445(  الفترة ربح (خسارة) 
      بنود الدخل الشامل الأخرى:

  3,626   178,745   الدخل الشامل  قائمةالتغير في القيمة العادلة للموجودات المالية من خلال 
  )32,156(  3,737   حصة الشرآة من بنود الدخل الشامل الأخرى للشرآات الزميلة

  73,084   40,037   للفترةإجمالي الدخل الشامل 

      
      ويعود إلى:

  73,803   41,213   مساهمي الشرآة 
  )719(  )1,176(  حقوق غير المسيطرين

   40,037   73,084  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  

      
      

  

  
 
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  

  

  وتقرأ مع تقرير المراجعة المرفق"الموحدة المالية المرحلية المختصرة  قوائم) تشكل جزءاً من هذه ال4) إلى رقم (1"إن الإيضاحات المرفقة من رقم (
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  شرآة الشرق العربي للإستثمارات المالية والإقتصادية
  شرآة مساهمة عامة محدودة

  (غير مدققة) 2019آذار  31للثلاثة أشهر المنتهية في  ةالموحد ةالمرحلي الملكيةالتغيرات في حقوق  قائمة
  

  (بالدينار الأردني)
  

  ـــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــ
  

 حقوقصافي  حقوق صافي حقوق  أرباح (خسائر)   التابعة ما تملكه الشرآات التغير المتراآم إحتياطيات رأس المال 
 الملكية   غير المسيطرين  مساهمي الشرآة  *متراآمة من أسهم الشرآة الأم في القيمة العادلة اختياري إجباري المدفوع 
          
  52,762,885   179,667   52,583,218   )425,772( )5,008,733( )1,079,075( 4,498,152 7,598,646 47,000,000  1/1/2019الرصيد آما في 

 40,037   )1,176(  41,213  )140,874( ـ          182,087  ـ ـ ـ  إجمالي الدخل الشامل للفترة
  52,802,922   178,491   52,624,431   )566,646( )5,008,733( )896,988( 4,498,152 7,598,646 47,000,000  31/3/2019الرصيد آما في 

                
  53,799,446   182,544   53,616,902      304,170  )5,008,733( )775,333( 4,498,152 7,598,646 47,000,000  1/1/2018الرصيد آما في 

 73,084   )719(  73,803   102,030  ـ          )28,227( ـ ـ ـ  إجمالي الدخل الشامل للفترة
  53,872,530   181,825   53,690,705   406,200  )5,008,733( )803,560( 4,498,152 7,598,646 47,000,000  31/3/2018الرصيد آما في 

  
  ) دينار غير قابلة للتوزيع على المساهمين.24,770تبلغ (محتفظ بها برسم البيع فروقات تقييم موجودات مالية  2019آذار  31متراآمة آما في الخسائر ال* تتضمن 

  
  

  
  
  
  
  
  
  
  

  المالية المرحلية المختصرة الموحدة وتقرأ مع تقرير المراجعة المرفق" قوائم) تشكل جزءاً من هذه ال4) إلى رقم (1المرفقة من رقم ( "إن الإيضاحات
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  شرآة الشرق العربي للإستثمارات المالية والإقتصادية
  شرآة مساهمة عامة محدودة

  2019آذار  31للثلاثة أشهر المنتهية في  ةالموحد ةالمرحلي التدفقات النقدية قائمة
  

    ( بالدينار الأردني )  
  

  ـــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــ
  

  آذار 31  
 2019  

  )غير مدققة(

  آذار 31
 2018  

  )غير مدققة(
      الأنشطة التشغيلية

  101,614   )142,445(  الفترة ربح (خسارة) 
  )298,015(  )64,736(  أرباح بيع عقارات وأراضي  

  3,912   7,145   الدخل قائمةمالية بالقيمة العادلة من خلال  موجوداتتقييم فروقات 
  )74,311(  )24,770(  فروقات تقييم موجودات مالية محتفظ بها برسم البيع

  74,581   24,731   حصة الشرآة من نتائج أعمال شرآات زميلة
  2,329   1,398   استهلاآات

      
      التغير في رأس المال العامل

  ـ       15,500   التحصيلشيكات برسم 
  15,531   ـ  موجودات مالية بالقيمة العادلة من خلال قائمة الدخل

  938,766   182,423   معدة للبيع وعقارات أراضي
  )6,298(  )104,684(  ذمم وأرصدة مدينة أخرى
  )156,538(  26,942   ذمم وأرصدة دائنة أخرى

  601,571   )78,496(  الأنشطة التشغيليةمن (المستخدمة في)  التدفقات النقديةصافي 
      

      الأنشطة الإستثمارية
 )160,736(  )16,431(  مشاريع تحت التنفيذ

  ـ        )866(  ممتلكات ومعدات 
 )370(  ـ   إستثمارات عقارية

 )161,106(  )17,297(   المستخدمة في الأنشطة الإستثماريةصافي التدفقات النقدية 
      

      التمويليةالأنشطة 
  )74,949(  )92,589(  إئتمانيةتسهيلات 

  57,274   199,414   ذمم جهات ذات علاقة 
  )17,675(  106,825   (المستخدمة في) الأنشطة التمويليةمن  التدفقات النقديةصافي 

      
  422,790   11,032   النقد وما في حكمهالتغير في 

  2,500,690   2,310,750     السنةفي بداية  وما في حكمه النقد
  2,923,480   2,321,782   الفترةفي نهاية  وما في حكمه النقد

  
  
  
  
  
  
  

  وتقرأ مع تقرير المراجعة المرفق"الموحدة المالية المرحلية المختصرة  قوائم) تشكل جزءاً من هذه ال4) إلى رقم (1"إن الإيضاحات المرفقة من رقم (
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  والإقتصادية شرآة الشرق العربي للإستثمارات المالية
  شرآة مساهمة عامة محدودة

   الموحدة المختصرة المرحليةالمالية  قوائمإيضاحات حول ال
  2019آذار  31

  

  (بالدينار الأردني)
  

  ـــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــ
  
  عـــام.      1

بتاريخ  )268(محدودة تحت الرقم أردنية آشرآة مساهمة عامة  شرآة الشرق العربي للاستثمارات المالية والاقتصاديةتأسست 
إدارة الشرآات التابعة لها أو المشارآة  هاومن أهم غايات الشرآة هو في المملكة الأردنية الهاشميةإن مرآز تسجيل  .12/1/1995

واستثمار أموالها في الأسهم  والقيام بكافة أشكال ونشاطات الاستثمار العقاري، في إدارة الشرآات الأخرى التي تساهم فيها،
  ت والتمويل للشرآات التابعة لها.والسندات والأوراق المالية، وتقديم القروض والكفالا

  
  إن أسهم الشرآة مدرجة في بورصة عمان للأوراق المالية ـ الأردن.

  
  .2019نيسان  24 في جلسته المنعقدة بتاريخ الشرآة إدارةمجلس  من قبلالموحدة المالية المرحلية المختصرة  قوائمتم إقرار ال

  
  
  
  
  
  
  

  ملخص لأهم السياسات المحاسبية      .      2
  

   الموحدة المرحلية المختصرة المالية قوائمأسس إعداد ال
المالية المرحلية المختصرة الموحدة للشرآة وشرآاتها التابعة وفقاً للمعايير الصادرة عن مجل͜س مع͜ايير المحاس͜بة     قوائمتم اعداد ال

  الدولية والتفسيرات الصادرة عن لجنة تفسيرات التقارير المالية الدولية المنبثقة عن مجلس معايير المحاسبة الدولية.
  

ص͜رة الموح͜دة وفق͜اً لمب͜دأ الكلف͜ة التاريخي͜ة باس͜تثناء الموج͜ودات المالي͜ة الت͜ي تظه͜ر بالقيم͜ة             المالي͜ة المرحلي͜ة المخت   قوائمتم إعداد ال
  العادلة.  

  

  المالية المرحلية المختصرة الموحدة والذي يمثل العملة الرئيسية للشرآة. قوائمان الدينار الأردني هو عملة اظهار ال
  

، بإستثناء المعايير والتعديلات متماثلة مع السياسات التي تم اتباعها في السنة السابقة للسنة الحاليةإن السياسات المحاسبية المتبعة 
  الجديدة التي أصبحت واجبة التطبيق إعتباراً من بداية السنة المالية الحالية.

 
 

المالي͜ة الس͜نوية والمع͜دة     ق͜وائم لا تتضمن آاف͜ة المعلوم͜ات والإيض͜احات المطلوب͜ة لل     الموحدة المالية المرحلية المختصرة القوائمإن 
آم͜ا أن نت͜ائج    ، 2018آ͜انون الأول   31ويج͜ب أن تق͜رأ م͜ع التقري͜ر الس͜نوي للش͜رآة آم͜ا ف͜ي          وفقا لمعايير التقارير المالية الدولية

  لا تمثل بالضرورة مؤشراً عن النتائج السنوية المتوقعة. المختصرة الموحدة الأعمال المرحلية
  
  
  

 الموحدة المرحلية المختصرة المالية قوائمأسس توحيد ال
المالي͜ة للش͜رآات التابع͜ة له͜ا والخاض͜عة       ق͜وائم المالي͜ة للش͜رآة الأم وال   ق͜وائم الموح͜دة ال المرحلي͜ة المختص͜رة   المالي͜ة   قوائمتتضمن ال

لسيطرتها وتتحقق السيطرة عندما يكون للشرآة القدرة على التحكم في السياسات المالية والتشغيلية للشرآات التابعة، ويتم اس͜تبعاد  
  المعاملات والأرصدة والايرادات والمصروفات فيما بين الشرآة الأم والشرآات التابعة.

المالي͜͜ة للش͜͜رآة الأم وبإس͜͜تخدام نف͜͜س السياس͜͜ات المحاس͜͜بية  ق͜͜وائمالمالي͜͜ة للش͜͜رآات التابع͜͜ة آم͜͜ا ف͜͜ي نف͜͜س ت͜͜اريخ ال ق͜͜وائمي͜تم إع͜͜داد ال 
اذا آان͜ت الش͜رآات التابع͜ة تتب͜ع سياس͜ات محاس͜بية تختل͜ف ع͜ن تل͜ك المتبع͜ة ف͜ي الش͜رآة الأم في͜تم اج͜راء                .المتبعة في الشرآة الأم

    للشرآات التابعة لتتطابق مع السياسات المحاسبية المتبعة في الشرآة الأم. المالية قوائمالتعديلات اللازمة على ال
من تاريخ تملكها وه͜و الت͜اريخ ال͜ذي ي͜تم في͜ه       المرحلية المختصرة الموحدةالدخل  قائمةيتم توحيد نتائج أعمال الشرآات التابعة في 

 قائم͜ة ت͜ائج أعم͜ال الش͜رآات التابع͜ة الت͜ي ي͜تم ال͜تخلص منه͜ا ف͜ي          فعلياً انتقال سيطرة الشرآة الأم على الشرآات التابعة. يتم توحيد ن
  حتى التاريخ الذي تفقد الشرآة فيه السيطرة على الشرآات التابعة. ةالموحد ةالمرحلي الدخل
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  الشرآات التابعة.تمثل حقوق غير المسيطرين ذلك الجزء غير المملوك من قبل الشرآة في حقوق الملكية في 
  

  

  الأم: المالية للشرآة قوائمالها المالية مع قوائموفيما يلي عرض للشرآات التابعة التي تم توحيد 
  

  نسبة التملك  اسم الشرآة التابعة
رأس المال 
  المدفوع 

  
  النشاط

        

  استثمارات  500,000   %80  الشرق العربي للتطوير والاستثمار المساهمة العامة
  استشارات وتدريب  18,000   %75  الاستثمارية المنبثقة للإستشارات والتدريب محدودة المسؤولية

  تطوير عقارات  10,000   %100  إيلاف للإستثمارات العقارية محدودة المسؤولية
  تطوير عقارات  10,000   %100  أجحرة للاستثمارات العقارية محدودة المسؤولية

  تطوير عقارات  10,000   %100  محدودة المسؤوليةالوجه العقاري الاستثماري 
  تطوير عقارات  10,000   %100  البادية للأبراج العقارية  محدودة المسؤولية

  تطوير عقارات  10,000   %50  واجهة عمان للمشاريع الاستثمارية محدودة المسؤولية  
  تطوير عقارات  10,000   %65.5  بانوراما عمان للمشاريع الاستثمارية محدودة المسؤولية  

  تطوير عقارات  10,000   %50  الطلة للمشاريع الاستثمارية محدودة المسؤولية  
  تطوير عقارات  10,000   %50  التلة للمشاريع الاستثمارية محدودة المسؤولية

  تطوير عقارات  10,000   %86.5  القليب للإستثمارات العقارية محدودة المسؤولية   
  تطوير عقارات  10,000   %100  الديمومة للإستثمارات العقارية محدودة المسؤولية  
  تطوير عقارات  10,000   %53  المكمان للإستثمارات العقارية محدودة المسؤولية  

  تطوير عقارات  10,000   %100  محدودة المسؤولية   المتخصصةالنقطة الخامسة للإستثمارات 
  تطوير عقارات  10,000   %50  الظاهر للإستثمارات العقارية محدودة المسؤولية 

  تطوير عقارات  10,000   %100  تل القمر للإستثمارات العقارية محدودة المسؤولية 
  تطوير عقارات  10,000   %100  المرفق للإستثمارات العقارية محدودة المسؤولية

  تطوير عقارات  10,000   %80.6  المسؤوليةأنسام للإستثمارات العقارية محدودة 
  تطوير عقارات  10,000   %100  المسرة للإستثمارات العقارية محدودة المسؤولية

  
  * إن جميع الشرآات المذآورة أعلاه مسجلة وتمارس أعمالها داخل المملكة الأردنية الهاشمية. 

  
  

  استخدام التقديرات
الموح͜͜دة وتطبي͜͜ق السياس͜͜ات المحاس͜͜بية يتطل͜͜ب م͜͜ن ادارة الش͜͜رآة القي͜͜ام ب͜͜بعض التق͜͜ديرات     المرحلي͜͜ة المختص͜͜رة المالي͜͜ة ق͜͜وائمإن اع͜͜داد ال

الموحدة والإيضاحات المرفقة بها. ان تلك التقديرات تستند على فرض͜يات   المرحلية المختصرة المالية قوائموالإجتهادات التي تؤثر على ال
يقن، وعليه فإن النتائج الفعلية في المستقبل قد تختلف عن تق͜ديرات الادارة نتيج͜ة التغي͜ر ف͜ي أوض͜اع      تخضع لدرجات متفاوتة من الدقة والت

  وظروف الفرضيات التي استندت عليها تلك التقديرات. 
  

      الموحدة: المرحلية المختصرة المالية قوائموفيما يلي أهم التقديرات التي تم استخدامها في اعداد ال
احتساب الاستهلاآات السنوية اعتمادا عل͜ى الحال͜ة    باعادة تقدير الاعمار الانتاجية للاصول الملموسة بشكل دوري لغاياتتقوم الادارة   -

 ةالمرحلي الدخل قائمةالعامة لتلك الاصول وتقديرات الاعمار الانتاجية المتوقعة في المستقبل، ويتم اخذ خسارة التدني (ان وجدت) في 
    .ةالموحد

العملي͜ه   تتطل͜ب ه͜ذه  ) حي͜ث  9خسائر تدني الموجودات المالية وفقاَ لمعيار التق͜ارير المالي͜ة ال͜دولي رق͜م (    الشرآة بتقدير قيمة  تقوم إدارة  -
إستخدام العديد من الفرضيات والتقديرات عند إحتساب التدفقات النقدية المستقبلية وقيم الضمانات ونس͜ب التعث͜ر وأرص͜دة الموج͜ودات     

 المالية عند التعثر وتحديد فيما اذا آان هناك زيادة في درجة المخاطر الائتمانية للموجودات المالية.
  
  
  

  الوضع الضريبي.      3
  

  

  

 .2015حتى نهاية عام  تسوية الوضع الضريبي للشرآةتم  -
 

ول͜م تق͜م دائ͜رة ض͜ريبة ال͜دخل بمراجع͜ة        2018و  2017، 2016 للأع͜وام تم تقديم آشوف التقدير الذاتي عن نتائج أعم͜ال الش͜رآة    -
  سجلات الشرآة لتاريخه.

  
  

لزي͜ادة المص͜روفات ع͜ن     2019آذار  31للثلاثة أشهر المنتهية في  الشرآةتم إحتساب مخصص ضريبة دخل عن نتائج أعمال لم ي -
  الإيرادات الخاضعة للضريبة.
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  القيمة العادلة.      4
إن القيمة العادلة للموجودات والمطلوبات المالية لا تختلف جوهرياً عن قيمتها الدفترية حيث أن معظم الأدوات المالي͜ة إم͜ا قص͜يرة    

  يتم إعادة تسعيرها باستمرار.الأجل بطبيعتها أو 
  

  تستخدم الشرآة الترتيب التالي لغايات تحديد القيمة العادلة للأدوات المالية:
  

  المستوى الأول: الأسعار السوقية المعلنة في الأسواق النشطة لنفس الأدوات المالية.
  

ويمك͜ن ملاحظته͜ا بش͜كل مباش͜ر أو غي͜ر مباش͜ر ف͜ي        المستوى الثاني: أساليب تقي͜يم تعتم͜د عل͜ى م͜دخلات ت͜ؤثر عل͜ى القيم͜ة العادل͜ة         
  السوق.

  

  في السوق.ا المستوى الثالث: أساليب تقييم تعتمد على مدخلات تؤثر على القيمة العادلة ولكن لا يمكن ملاحظته
  
  
  
  
  

 2019آذار  31
  المستوى 
 الأول

  المستوى 
 الثاني

  المستوى 
 المجموع الثالث

   
 147,788  ـ ـ 147,788  العادلة من خلال قائمة الدخلموجودات مالية بالقيمة 

  1,089,900   ـ  ـ  1,089,900   موجودات مالية محتفظ بها برسم البيع 
  1,951,678   357,491  ـ  1,594,187  موجودات مالية بالقيمة العادلة من خلال قائمة الدخل الشامل 

 3,189,366  357,491  ـ 2,831,875  
  

 2018الأول  نآانو 31
  المستوى 
 الأول

  المستوى 
 الثاني

  المستوى 
 المجموع الثالث

   
 154,933  ـ ـ 154,933  موجودات مالية بالقيمة العادلة من خلال قائمة الدخل

  1,065,130   ـ  ـ  1,065,130   موجودات مالية محتفظ بها برسم البيع 
 1,772,932  357,491  ـ 1,415,441  موجودات مالية بالقيمة العادلة من خلال قائمة الدخل الشامل 

 2,992,995  357,491  ـ 2,635,504  
  

  

تعكس القيمة المبينة في المستوى الثالث آلفة شراء ه͜ذه الموج͜ودات ول͜يس قيمته͜ا العادل͜ة بس͜بب ع͜دم وج͜ود س͜وق نش͜ط له͜ا، ه͜ذا             
  الشرآة أن آلفة الشراء هي أنسب طريقة لقياس القيمة العادلة لهذه الموجودات وأنه لا يوجد تدني في قيمتها.وترى إدارة 
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Arab East Investment Company 
Public Shareholding Company 

Interim consolidated statement of financial position as at 31 March 2019 
 

(In Jordanian Dinar) 
____________________________________________________________________________________________________ 
 

 
 
Assets 

31 March  
2019 

(Unaudited) 

31 December  
2018 

(Audited)  
Non – Current Assets   
Investment properties  31,081,200 31,081,200 
Projects under construction   947,423 930,992 
Property and equipment 4,224 4,756 
Amounts due from related parties   5,679,268 5,879,238 
Investment in associate companies 11,944,830 11,965,824 
Financial assets at fair value through other comprehensive income  1,951,678 1,772,932 
Total Non – Current Assets 51,608,623 51,634,942 
   
Current Assets   
Lands held for sale  6,556,915 6,555,243 
Properties held for sale 1,799,197 1,918,556 
Receivables and other assets  2,169,394 2,064,711 
Financial assets held for sale  1,089,900 1,065,130 
Financial assets at fair value through statement of profit or loss 147,788 154,933 
Checks under collection 45,500 61,000 
Cash and cash equivalents  2,321,782 2,310,750 
Total Current Assets  14,130,476 14,130,323 
Total Assets 65,739,099 65,765,265 
   
Equity and Liabilities   
Shareholder's Equity    
Paid – in capital 47,000,000 47,000,000 
Statutory reserve 7,598,646 7,598,646 
Voluntary reserve 4,498,152 4,498,152 
Cumulative changes in fair value of financial assets (896,988) (1,079,075) 
Parent's shares owned by subsidiary companies  (5,008,733) (5,008,733) 
Accumulated losses  (566,646) (425,772) 
Net Shareholder’s Equity 52,624,431 52,583,218 
Non-controlling  interest 178,491 179,667 
Net Equity 52,802,922 52,762,885 
   
Liabilities    
Non – Current Liabilities   
Deferred revenues 71,400 71,400 
Amounts due to related parties   7,069,543 7,070,099 
Bank facilities – long term  3,930,601 3,948,190 
Total Non - Current Liabilities 11,071,544 11,089,689 
   
Current Liabilities    
Payables and other liabilities  1,180,884 1,153,942 
Bank facilities – short term  683,749 758,749 
Total Current Liabilities  1,864,633 1,912,691 
Total Liabilities  12,936,177 13,002,380 

Total Equity and Liabilities 65,739,099 65,765,265 
 
 

   
   

 
“The accompanying notes from (1) to (4) are an integral part of these interim consolidated financial statements and read with review report” 
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Arab East Investment Company 
Public Shareholding Company 

Interim consolidated statement of profit or loss for the three months ended at 31 March 2019 
 

(In Jordanian Dinar) 
___________________________________________________________________________________________________ 

 

 
 31 March  

2019  
(Unaudited)  

31 March 
 2018  

(Unaudited)  
  

Properties sales   186,000 959,000 

Properties cost of sales (121,264) (660,985) 

Gross Profit  64,736 298,015 
Company’s share from associate companies operations (24,731) (74,581) 

Changes in fair value of financial assets at fair value through profit or loss  (7,145) (3,912) 

Changes in fair value of financial assets held for sale  24,770 74,311 

Loss from sale of financial assets at fair value through profit or loss               - (161) 

Administrative expenses (158,740)        (154,926) 

Finance costs (73,755) (66,424) 

Other revenues  32,420 29,292 

(Loss) profit for the period (142,445) 101,614 

   
Attributable to :   

Owners of the parent  (140,874) 102,030 

Non-controlling interest  (1,571) (416) 

 (142,445) 101,614 

   
Basic and diluted (losses) earnings per share (0.003) 0.002 

   
 
 
 
 
 
 
 
 
 

   
   

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 “The accompanying notes from (1) to (4) are an integral part of these interim consolidated financial statements and read with review report” 
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Arab East Investment Company 
Public Shareholding Company 

Interim consolidated statement of comprehensive income 
 for the three months ended at 

31 March 2019  
 

(In Jordanian Dinar) 
____________________________________________________________________________________________________ 

 

 
31 March 2019  
(Unaudited)  

31 March 2018  
(Unaudited) 

   

(Loss) profit for the period  (142,445) 101,614 

Other comprehensive income items:   

Changes in fair value of financial assets through other comprehensive income  178,745 3,626 

Company’s share from other comprehensive income of associate companies   3,737 (32,156) 

Total comprehensive income for the period  40,037 73,084 
  
  

Attributable to :  

Owners of the parent  41,213 73,803 

Non-controlling interest  (1,176) (719) 

 40,037 73,084 

  

  

 

 

 

 

 
 
 
 

   

   
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
[ 

 “The accompanying notes from (1) to (4) are an integral part of these interim consolidated financial statements and read with review report” 
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Arab East Investment Company 
Public Shareholding Company 

Interim consolidated statement of changes in equity for the three months ended at 31 March 2019 (Unaudited)  
 

 (In Jordanian Dinar) 
_________________________________________________________________________________________________________________________________________________________ 

 
 

Paid - in Reserves Fair value  
 

Treasury Accumulated 
Total 

shareholder’s 
Non-

controlling 
 

Total 
 capital Statutory Voluntary adjustments stocks (losses) earnings*  equity interest Equity 
          

Balance at 1 January 2019 47,000,000 7,598,646 4,498,152 (1,079,075) (5,008,733) (425,772)     52,583,218 179,667 52,762,885 

Total comprehensive income for the period - - - 182,087 -           (140,874) 41,213 (1,176) 40,037 

Balance at 31 March  2019 47,000,000 7,598,646 4,498,152 (896,988) (5,008,733) (566,646) 52,624,431 178,491 52,802,922 
          

Balance at 1 January 2018 47,000,000 7,598,646 4,498,152 (775,333) (5,008,733) 304,170 53,616,902 182,544 53,799,446 

Total comprehensive income for the period         -    -      - (28,227)       - 102,030 73,803 (719) 73,084 

Balance at 31 March  2018 47,000,000 7,598,646 4,498,152 (803,560) (5,008,733) 406,200 53,690,705 181,825 53,872,530 
          

  
* Retained earnings at 31 March 2019 include unrealized gains relate to changes in fair value of financial assets held for sale amounting to  JOD (24,770) which are not allowed to be distributed to 

shareholders.   
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

“The accompanying notes from (1) to (4) are an integral part of these interim consolidated financial statements and read with review report” 
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Arab East Investment Company 
Public Shareholding Company 

Interim consolidated statement of cash flows for the three months ended at 31 March 2019 
 

(In Jordanian Dinar) 
____________________________________________________________________________________________________ 

 
 31 March  

2019  
(Unaudited)  

31 March  
2018  

(Unaudited)  

Operating Activities   

(Loss) profit for the period (142,445) 101,614 

Properties sales gains (64,736) (298,015) 

Changes in fair value of financial assets at fair value through profit or loss  7,145 3,912 

Changes in fair value of financial assets held for sale  (24,770) (74,311) 

Company’s share from associate companies operations 24,731 74,581 

Depreciation 1,398 2,329 
   

Changes in working capital    

Checks under collection 15,500    - 

Financial assets at fair value through statement of profit or loss             - 15,531 

Lands and properties held for sale 182,423 938,766 

Receivables and other assets (104,684) (6,298) 

Payables and other liabilities 26,942 (156,538) 

Net cash flows (used in) from operating activities (78,496) 601,571 

   

Investing Activities   

Projects under construction (16,431) (160,736) 

Property and equipment (866)       - 

Investment properties          - (370) 

Net cash flows used in investing Activities  (17,297) (161,106) 

   

Financing Activities   

Bank facilities  (92,589) (74,949) 

Amounts due from/ to related parties   199,414 57,274 

Net cash flows from (used in) financing activities 106,825 (17,675) 

   

Changes in cash and cash equivalents  11,032 422,790 

Cash and cash equivalents, beginning of year 2,310,750 2,500,690 

Cash and cash equivalents, end of period 2,321,782 2,923,480 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

“The accompanying notes from (1) to (4) are an integral part of these interim consolidated financial statements and read with review report” 
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Arab East Investment Company 
Public Shareholding Company 

Notes to the condensed interim consolidated financial statements (Unaudited) 
31 March 2019 

 
(In Jordanian Dinar) 

________________________________________________________________________________________________________ 
 

1  .      General 
Arab East Investment Company PLC. was established on 12 January 1995 as a Public Shareholding 
Company and registered at the Ministry of Trade and Industry under number (268). The company head 
office is in the Hashemite Kingdom of Jordan. The Company's main objective is managing it’s subsidiaries 
and exercising all real estate investment activities, and investing in stocks and bonds and providing loans, 
guarantees and financing it’s subsidiaries. 
 

The Company stocks are listed in Amman Stock Exchange – Jordan. 
 
The condensed interim consolidated financial statements have been approved for issue by the Company’s 
Board of Directors on 24 April 2019. 
 

 
 
 

2  .     Summary of Significant Accounting Policies 

Basis of Preparation  

The condensed interim consolidated financial statements of the Company have been prepared in accordance 
with IAS (34) Interim Financial Reporting. They do not include all of the information required in annual 
financial statements in accordance with IFRS, and should be read in conjunction with the financial statements 
of the Company for the year ended 31 December 2018.  
 
 

The condensed interim consolidated financial statements have been prepared on a historical cost basis except 
for investment securities, which have been measured at fair value. 
   

The condensed interim consolidated financial statements are presented in Jordanian Dinar which is the 
functional currency of the Company. 

 

The accounting policies are consistent with those used in the previous year, except for the adoption of new 
and amended standards effective as at the beginning of the year. 

 
Principles of Consolidation 
The condensed interim consolidated financial statements comprise of the interim financial statements of the 
Company and its subsidiaries where the Company has the power to govern the financial and operating 
policies of the subsidiaries so as to obtain benefits from their activities. The financial statements of the 
subsidiaries are prepared for the same reporting year as the Company using consistent accounting policies. 
All balances, transactions, income, and expenses between the Company and its subsidiaries are eliminated. 
 

Subsidiaries are fully consolidated from the date of acquisition, being the date on which the Company 
obtains control, and continue to be consolidated until the date that such control ceases. 
 

The results of operations of the subsidiaries are consolidated in the consolidated statement of profit or loss 
from the acquisition date which is the date on which control over subsidiaries is transferred to the Company. 
The results of operation of the disposed subsidiaries are consolidated in the comprehensive income to the 
disposal date which is the date on which the Company loses control over the subsidiaries. 

Non - controlling interest represent the subsidiary equity not owned by the parent shareholders. 



Arab East Investment Company PLC 
Notes to the condensed interim consolidated financial statements (Unaudited) 
31 March 2019 
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The following subsidiaries have been consolidated:  
 

 
Company 

 
Ownership 

Paid - in 
capital 

 
Activity 

    

Arab East for Development and Investment PLC 80% 500,000 Investment  
Al Monbathaqa for Training and Consulting LLC  75% 18,000 Training and Consulting  
Elaf for Real Estate Investment LLC 100% 10,000 Real estate development     
Ajhara for Real Estate Investment LLC 100% 10,000 Real estate development     
Al Wajah Al Aqari for Investment LLC 100% 10,000 Real estate development     
Al Badyia for Real Estate LLC 100% 10,000 Real estate development     
Wajht Amman for Projects Investment LLC 50% 10,000 Real estate development     
Panorama Amman for Projects Investment LLC 65.5% 10,000 Real estate development     
Al Taleh for Projects Investment LLC 50% 10,000 Real estate development     
Al Tallah for Projects Investment LLC 50% 10,000 Real estate development     
Al Quilaib for Real Estate Investments LLC  86.5% 10,000 Real estate development     
Al Daimumah for Real Estate Investments LLC 100% 10,000 Real estate development     
Al Mekman for Real Estate Investments LLC 53% 10,000 Real estate development     
Al Noqtah Al Khamesah for Specialized Investments LLC 100% 10,000 Real estate development     
Al Thaher for Real Estate Investment LLC 50% 10,000 Real estate development     
Tal Al –Qamar for Real Estate Investment LLC 100% 10,000 Real estate development     
Al Marfaq for Real Estate Investment LLC 100% 10,000 Real estate development     
Ansam for Real Estate Investment LLC 80.6% 10,000 Real estate development     
Al Masarh for Real Estate Investment LLC 100% 10,000 Real estate development     

 

All of the above mentioned companies registered and operates inside of the Hashemite Kingdom of Jordan.  
 

Use of Estimates 
The Preparation of the condensed interim consolidated financial statements and the application of accounting 
polices require the Company's management to estimate and assess some items affecting financial assets and 
liabilities and to disclose contingent liabilities. These estimates and assumptions also affect certain elements of the 
Company's assets, liabilities and provisions, and revenue and expenses, and require estimating and assessing the 
amounts and timing of future cash flows. The mentioned estimates and assumptions are based on multiple factors 
with varying degrees of assessment and uncertainty. Moreover, the actual results may differ from the estimates 
due to the changes resulting from the conditions and circumstances of those estimates in the future. 
Management believes that the estimates are reasonable and are as follows: 
 

- Management reviews periodically the tangible assets in order to assess the depreciation for the year based on 
the useful life and future economic benefits. Any impairment is taken to the interim consolidated statement 
of profit or loss. 

 

- The measurement of impairment losses under IFRS 9 requires judgment, in particular, the estimation of the 
amount and timing of future cash flows and collateral values when determining impairment losses and the 
assessment of a significant increase in credit risk. These estimates are driven by a number of factors, changes 
in which can result in different levels of allowances. Elements of the expected credit loss model that are 
considered accounting judgments and estimates include Probability of default (PD), Loss given default 
(LGD) and Exposure at default (EAD). 

 
 
3  .    Tax Status 

 

- The Company has settled its tax liability with Income Tax Department up to the year ended 2015. 
 

- The income tax returns for the years 2016, 2017 and 2018 have been filed with the Income Tax Department 
but the Department has not reviewed the Company’s records till the date of this report. 

 

- No income tax provision have been taken on the Company's results of operations for the three months ended 
at 31 March 2019 as the Company’s expenses exceeded it’s taxable revenues. 
  



Arab East Investment Company PLC 
Notes to the condensed interim consolidated financial statements (Unaudited) 
31 March 2019 
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4  .      Fair Value 
The fair values of the financial assets and liabilities are not materially different from their carrying values as 
most of these items are either short-term in nature or re-priced frequently. 
 
Financial assets and financial liabilities measured at fair value in the statement of financial position are 
grouped into three levels of a fair value hierarchy. The three levels are defined based on the observe ability of 
significant inputs to the measurement, as follows: 
 

 Level 1: quoted prices (unadjusted) in active markets for identical assets or liabilities. 
 Level 2: inputs other than quoted prices included within level 1 that are observable for the asset or liability, 

either directly or indirectly. 
 Level 3: unobservable inputs for the asset or liability. 

 
31 March 2019 Level 1 Level 2 Level 3 Total 

     
Financial assets at fair value through statement of profit or loss 147,788 - - 147,788 
Financial assets held for sale at fair value 1,089,900 - - 1,089,900 
Financial assets at fair value through other comprehensive income 1,594,187 - 357,491 1,951,678 
 2,831,875 - 357,491 3,189,366 

  
31 December 2018 Level 1 Level 2 Level 3 Total 

     
Financial assets at fair value through statement of profit or loss 154,933 - - 154,933 
Financial assets held for sale at fair value 1,065,130 - - 1,065,130 
Financial assets at fair value through other comprehensive income 1,415,441 - 357,491 1,772,932 
 2,635,504 - 357,491 2,992,995 

  
  

Financial assets included in level 3 are stated at cost less impairment charges, as the fair value of these assets 
cannot be measured reliably due to the lack of available active markets for identical assets. 
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